

第一部分：说明介绍的人和他/她的职业	
我的妈妈是一名英文老师。 她喜欢教小孩，也爱英文，所以她选择这份职业。	My mother is an English teacher. She likes teaching children and she loves the English language, hence she chose this occupation
第二部分：工作时间	
她的工作时间是早上七点到晚上十点。 因为她常常在晚上改作业，改到晚上十点。 她周末也得工作。	Her working hours are 7am in until 10pm on weekdays. She often does her markings at night until 10pm. She also has to work on weekends.
第三部分：工作内容（重点）	
她负责教中二学生英文。 她也是中二的级任老师。 当她的学生有困难的时候，她必须关心他们，帮助他们。 她也必须负责女童军，教学生各种生活技能。	She teaches Sec 2 students English. She is also the form teacher of a Sec 2 class. When her students encounter problems, she has to care for them, and support them. She is also in charge of Girl Guides, she has to teach her students life skills.

第四部分：工作的苦与乐

她觉得工作最困难的是追学生交功课。

她的学生常常不交功课，所以她必须打电话给学生家长。

她希望学生可以懂事一点，自动交作业，她就可以轻松一点。

令她最有满足感的是学生爱上英文，和他们的英文成绩进步。

She feels that chasing students for homework submission is the toughest part of her job.

Her students often do not submit homework, hence she has to call their parents.

She hopes her students can be more sensible and hand in their work automatically, it would make her work easier.

Seeing her students fall in love with the English language and their English results improve will give her the greatest sense of satisfaction.

第五部分：对这份职业的看法

我觉得妈妈的工作非常辛苦，工作很多，时间也很长。

她连周末和假期都在改作业和准备上课的材料。

我从她身上学到了工作必须尽责，才能把工作做好。

I feel that my mother's job is very tough, she has a lot of work to do, and the hours are long.

She also has to work on weekends and during holidays to do markings and prepare for lessons.

I learnt that we have to be responsible at work in order to do our job well.